

目 录

vii 主编的话

学术专论特辑：

界线与连线——华侨华人研究国际学术研讨会

- | | | |
|---------|----|-------------------------------|
| 蔡志祥 | I | 20世纪“文化中国”的再展演：侨乡与海外华人社会的社区节日 |
| 杨妍 | 19 | 跨界连结：论华侨银行战时发展策略（1938-1945年） |
| 邢菁华、张洵君 | 49 | 传统与嬗变：华侨华人慈善事业新发展 |
| 朱崇科 | 63 | 区域华文文学的越界、跨国与主体解/构：以旅台马华文学为例 |
| 胡星灿 | 75 | 鲁迅木刻思想的马来亚传播 |

书评

- | | | |
|-----|-----|---------------------------------------|
| 陈碧 | 97 | 严春宝《新加坡儒学史》（2020） |
| 邢菁华 | 103 | 游俊豪《新加坡与中国新移民融入的境遇》（2021） |
| 陈非儿 | 109 | 麦哲维《离散华人：一部全球移民的社会史》（2020，英文） |
| 姜宏 | 115 | 邢菁华、龙登高《丝与路：海外华商网络、新移民与社会融合》（2021，英文） |

征稿启事

订阅办法

Contents

vii **Chief Editors' Notes**

**Special Collection of Academic Articles:
Boundaries and Bonds — International Conference on Chinese Diaspora**

CHOI Chi-cheung	I	Reenacting “Cultural China” in the Twentieth Century: Communal Festivals in Emigrant and Overseas Chinese Communities
YANG Yan	19	Building Transboundary Connections: The Development Strategies of Oversea-Chinese Banking Corporation during Wartime, 1938–1945
XING Jinghua, ZHANG Xunjun	49	Tradition and Evolution: New Development of Overseas Chinese Philanthropy
ZHU Chongke	63	Cross-border, Transnationalism, and De-construction of the Subject in Malaysian Chinese Literature within Taiwan
HU Xingcan	75	The Dissemination of Lu Xun’s Woodcut Theories in Malaya

Book Reviews

CHEN Bi	97	Yan Chunbao, <i>Confucianism History of Singapore</i> (2020, Chinese)
XING Jinghua	103	Yow Cheun Hoe, <i>New Chinese Migrants in Singapore: A Question of Citizenship</i> (2021, Chinese)

- CHEN Fei'er 109 Steven B. Miles, *Chinese Diaspora: A Social History of Global Migration* (2020)
- JIANG Hong 115 Xing Jinghua, Long Denggao, *Silk and Road: The Overseas Chinese Entrepreneurial Network, New Migrants, and Social Integration* (2021)

Call for Papers

Subscription